

**SKOLEBESTYRELSEN – skoleåret 2021/2022-3**

Tid: Onsdag den 13. oktober, kl. 18.00-20.30  
Sted: Mødelokale 33 på 1. sal  
Fraværende: Claus, Finn, Kim og 1 elevrådsrep. (ikke valgt endnu)  
Ordstyrer:

	<b>Referat</b> Referatet godkendes løbende under mødet - efter hvert punkt. B=Beslutning, D=Drøftelse, H=Høring, O=Orientering, T=Tilsyn
1.	Godkendelse af dagsorden <i>Godkendt</i>
2.	Velkomst til nye medlemmer – (5 min.) DN-Marie Louise / O <i>Præsentationsrunde</i>
3.	Deltagelse i landsmøde – Skole & Forældre (2 min.) – Marie Louise / O <i>Forældrerepræsentanterne er inviteret og vi må sende tre. På nær de to nye medlemmer burde alle have fået en mail om dette. Marie Louise deltager, to pladser ledige.</i>
4.	Nyt fra elevrådet – (5 min.) - Elevråd-PL /O <i>David deltager på mødet. Enkelte klasser har ikke valgt en repræsentant endnu. Det nye elevråd forventer at starte op i uge 43.</i>
5.	<i>Budgetopfølgning – (10 min.) - HS / O</i> <i>Vi skal aflevere budgetopfølgninger to gange om året – hvor vi skønner, hvordan regnskabet vil se ud ved årets udgang, på baggrund af bogføringer indtil den 31/3 og den 31/8.</i> <i>Siden sidste budgetopfølgning er der blevet ændret i SFO-ernes budget i forhold til ændret børnetal – det ser dog ud til at mange af de større elever i SFO er på vej tilbage her i løbet af efteråret.</i> <i>På skolens område er der også ændret lidt i lønbudgettet -de øvrige budgetposter er – stort set uændrede.</i> <i>I SFO-erne har der i perioder været ubesatte stillinger, det er blandt andet baggrund for at ikke alle lønmidler forventes at blive brugt.</i> <i>I skolens regnskab har vi haft ekstraudgifter til vikarer ved langtidsfravær både blandt ledelse og personale, der bliver brugt flere vikarmidler end vi får tildelt for at dække fraværet. Det kan fremadrettet blive nødvendigt at begrænse vikarforbruget, da vi ikke kan forvente af have et overskud til at dække ekstra-udgiften.</i> <i>Det får stor betydning for regnskabet resultat, om vi får dækket ekstraudgifter til Covid-19 – blandt andet til rengøring og etablering af vaske, ekstra lønudgifter mm., de samlede ekstraudgifter til Covid-19 forventes at blive 1.097.000 kr. på Strøbyskolen og 122.000 kr. for SFO-erne.</i> <i>Efter at budget til indvendig og udvendig vedligeholdelse er flyttet til Stevns ejendomscenter, har vi nogle udgifter, hvor "snitfladen" ikke er helt afklaret – er det ejendomscenteret eller skolen, der skal afholde udgiften.</i>
6.	Evaluerings af forældremøder (10 min.) - Marie Louise /kort D <ul style="list-style-type: none"><li>• Hvordan er møderne på de forskellige årgange gået?</li><li>• Hvordan er der taget i mod – oplægget? – kontakt-forælderrollen – klasseaftaler o.l.</li></ul>



	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Hvordan har det fungeret med et andet oplæg specielt til udskolingen? (7.årg: Marie Louise, 8.-9.årg: Finn)</li> </ul> <p><i>Generelt god tilfredshed – positiv stemning fra lærerne omkring det, at SB gerne vil komme og vise ansigt og bakke op om skolen.</i></p> <p><i>Nogle synes det var ærgerligt at det var det samme indlæg flere år i træk, nogle synes at det var ærgerligt, at det med den gode tone ikke var med i år (særligt omkring 4.-5. årgang).</i></p> <p><i>Skal de forskellige afdelinger have forskellige input? – nogle forskellige kanonpunkter, blev drøftet på pædagogisk møde.</i></p> <p><i>JUs tilbagemelding fra 7. årgang, rigtig godt med gode input målrettet 7. årgang.</i></p> <p><i>Godt at Lotte (afdelingsleder) deltog på 4. årgang og Lisa (afdelingsleder) deltog i Indskolingshuset.</i></p> <p><i>Finns evaluering af møderne på de 2 årgange, hvor han deltog, sendes rundt af Marie Louise.</i></p> <p><i>Fortsat fokus på forventningsafstemningen og snakken inden forældremødet ml. koordinator og det enkelte skolebestyrelsesmedlem.</i></p> <p><i>Fokus på at få samlet info om de nyvalgte kontaktpædage samt klasseaftaler.</i></p>
7.	<p>Evaluering af "Lille dialogmøde", (15 min.) - Marie Louise /D</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Bilag med referat fra mødet</li> <li>• Bilag – artikel i SN</li> </ul> <p><i>Det "lille dialogmøde", hvor formand og skoleleder deltager.</i></p> <p><i>21. april "store dialogmøde", hvor hele skolebestyrelsen deltager.</i></p> <p><i>Bl.a.</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Den centrale arbejdstidsaftale</li> <li>- Den nye ungeundersøgelse</li> </ul>
8.	<p>Ny Børne- og Unge politik (45 min.) DN, PL, Marie Louise /D - bilag</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Høringsfrist d. 19.10</li> <li>• Valg af fokuspunkter til høringssvar</li> </ul> <p><i>5 pejlemærker og mere konkret end tidligere børne og unge politik</i></p> <p><i>Der har været en involveringsperiode, hvor både medarbejdere og ledelse har været inddraget fra skolerne.</i></p> <p><i>Der er ligeledes en høring fra MED.</i></p> <p><i>Der er lavet forslag fra MED og ledelsen om høringssvar, SB vil gerne være med til et fælles høringssvar.</i></p> <p><i>Kommentarer:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Line sender kommentarer på sproglighed og input til DN</li> <li>- Forslag om at 18-29 åriges fokus tages ud af prioriteringen, d det ikke hører til folkeskolens område.</li> </ul>
9.	<p>Pause – 5 min.</p>
10.	<p>Gennemgang af principper - (30 min.) DN / D - bilag</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Fællesarrangementer</li> <li>• Arrangementer på skolen tilrettelagt af forældre</li> </ul> <p><i>Der er lavet en oversigt med en rækkefølge for, hvornår hvilke principper skal tages op. Denne genudsendes til hele bestyrelsen.</i></p> <p><i>Principperne ligger på hjemmesiden og vi har lænet os kraftigt op af skole og forældres skabelon.</i></p> <p><i>Skolen har i første omgang lavet et udspil til opfølgning på principper om arrangementer.</i></p> <p><i>DN informerer om hvilke arrangementer, der er faste traditioner og hvilke nye fælles arrangementer, der er iværksat i år. Der henvises også til skolens "Åben skole kanon".</i></p>



	<p>Trivselsmidler fra regeringen er i gang med at blive udmøntet i dette efterår, det giver mulighed for flere fælles arrangementer.</p> <p>Der har været aftale om en fast fredag om måneden, hvor der kan lånes lokaler af forældre. Man kan dog ikke overnatte. Vi drøfter at vi åbner dette mere op. Kan dette flettes ind i folderen.</p> <p>Forslag til ændring af princippet;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Forældrene bakker op omkring at arrangementerne rummer alle....., der laves arrangementer hvor det er inkluderende fællesskaber både for elever og forældre.</li> <li>- Fra arrangementer på skolen til Arrangementer i skoleregi</li> <li>- Kunne forældrearrangementer også kun være rettet mod eleverne i de ældre årgange</li> </ul> <p>Forslag til at rette i klasse-forældre-folderen – tages op igen på næste møde.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Mulighed for at låne lokaler</li> <li>- Lægges mere tydeligt frem på AULA</li> </ul> <p>Kunne vi holde forældrekurser for nyvalgte forældreredder Skal vi lave en liste over input</p> <p>Hvis man ikke har rettelser på mail, billiger man.</p> <p>Tage det op på forældrekontaktmødet – erfaringsudveksling. Fokus på at understøtte fællesskab i klassekulturen, inkluderende. Hvad arbejder vi frem mod? Talt ind i den nye klasseaftale.</p>
11.	<p>Forældrearrangement med Peter Mygind d. 18.11 vedr. mobning (10 min.) DN Marie Louise/O</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Link med video om mobning</li> </ul> <p>Arrangement med eleverne opdeles i tre tidsrum, indskoling, mellemtrin/udskoling og forældrearrangement om aftenen.</p>
12.	<p>Tilbage melding fra arbejdsgruppe vedr. vedligeholdelse og udemiljøer (15 min.) arbejdsgruppe / D Kim har været ude at tage billeder for at dokumentere. Gruppen har forsøgt at invitere politikere til gennemsyn på skolen – sådan ser her rent faktisk ud. Vi vil gerne invitere Anette Mortensen. "Nice to have" projekter – som ikke behøver at koste mere. Line har i facebookgruppen "Det politiske liv", lavet et opslag vedr. behov for vedligeholdelse på skolerne. Skolens egne mindre projekter, som vi selv har ansvaret for, er i gang ved pedellerne.</p> <p>Læserbrev: Line laver udkast til læserbrev og sender i SBhøring først.</p>
13.	<p>Orientering fra ledelsen (5 min.) – ekstra tid DN-PL/ O Udsendt inden mødet.</p>
14.	Evt.

**Punkter til næste møde:**
**Planlagte møder i dette skoleår: 7/9 - 13/10 - 25/11 - 10/1 - 15/2 - 6/4 - 19/5**